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                                                                                                           Kożuchów, 31.03.2020 r. 
 
Nasz znak: OR.0003.8.2020.MR 
 
                                                                                                      Pan/ Pani  

                                                                                                      ............................................... 

                                                                                                      ............................................... 

 

sprawa: interpelacje radnych Rady Miejskiej w Kożuchowie. 

Informuję, że na sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie w dniu 26 marca 2020 roku, zgłoszono 

następujące interpelacje: 

 

Drzewiecki Ireneusz – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Cyt.: 

Interpelacja nr 1. W nawiązaniu do odpowiedzi na wniosek zgłoszony w dniu 27.02.2020r. przeze mnie 

na Sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie w sprawie zwrócenia się do wykonawcy chodnika przy ul. 

Głowackiego (chodnik położony wzdłuż tej drogi od skrzyżowania z pl. Zwycięstwa do zjazdu na 

parking) o przegląd inwestycji w ramach umowy gwarancyjnej nie jest zrozumiałe dla mnie stwierdzenie 

w otrzymanej odpowiedzi, że taki przegląd gwarancyjny odbędzie się dopiero na przełomie sierpnia i 

września br. Urząd Miejski posiada aktualną wiedzę na temat obecnego stanu tej inwestycji, ponieważ 

pracownik merytoryczny tut. Urzędu Miejskiego musiał być w tym miejscu pod koniec stycznia br. w 

związku z zakończonymi pracami firmy KANWOD w ramach Uporządkowania Gospodarki Wodno – 

Ściekowej Aglomeracji Kożuchów – Etap II. Protokół odbioru z dnia 30.01.2020r. pasa drogowego oraz 

terenu gminnego po zakończeniu prac przez firmę KANWOD. Jednocześnie prezes PUK USKOM 

w przesłanym do mnie wyjaśnieniu z dnia 18.02.2020r. L.dz. JRP/31/02/2020/MK stwierdza, że na 

etapie odbioru przedmiotowego odcinka robót Zarządca drogi (Gmina) potwierdził, że wada chodnika, 

o której była mowa we wcześniejszej mojej interpelacji z dnia 12.02.2020r. nie została spowodowana 

w wyniku robót realizowanych przez wykonawcę kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej. W związku 

z powyższym proszę o niezwłoczne zwrócenie się do wykonawcy tego chodnika o usunięcie usterek 

w ramach obowiązującej umowy gwarancyjnej. Umowa SI.7013.2.17.2018 podpisana z wykonawcą 

w 24.05.2018, odbiór prac 28.06.2018 z 60 miesięcznym okresem gwarancji. Jako załącznik zdjęcia 

z „zapadniętymi” częściami chodnika. 

 

Interpelacja nr 2. Proszę o odpowiedź na pismo przekazane Pani Sekretarz UM w Kożuchowie w dniu 

20.01.2020r., podpisane przez radnych: Barbarę Brzezińską, Grzegorza Wajmana oraz Ireneusza 

Drzewieckiego. Wniosek dotyczący zasadności przyjmowania protokołu z obrad Rady Miejskiej w 

Kożuchowie w formie głosowania w odniesieniu do zapisów Statutu naszej Gminy. 

Cyt. „Jako radni wchodzący w skład „prezydium” Rady Miejskiej w Kożuchowie, dokonując analizy 

zapisów statutowych Gminy Kożuchów doszliśmy do wniosku, że nie ma konieczności przyjmowania 

każdorazowo protokołu z obrad sesji poprzez głosowanie. Wniosek ten opieramy na tym, że realizacja 

zapisów Statutu Gminy Kożuchów § 31.1. Z każdej sesji pracownik Biura Rady sporządza protokół, 

w którym musi być odnotowany przebieg obrad oraz podejmowane rozstrzygnięcia, a także zapisu ust. 
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2 pkt. 10 tego paragrafu: Protokół powinien zawierać w szczególności podpis przewodniczącego obrad 

oraz osoby sporządzającej protokół powoduje, że od momentu złożenia stosownych podpisów staje się 

on dokumentem w postaci protokołu, a nie jego projektem. Wyrok WSA we Wrocławiu z 7 listopada 

2008 r (sygn. akt III SA/Wr 418/08) 

W związku z tym powstaje pytanie o zasadność przyjmowania protokołu przez radnych Rady 

Miejskiej w Kożuchowie każdorazowo w formie głosowania podczas sesji. Statut  Gminy Kożuchów 

zawiera jedynie informacje, co powinno znajdować się w protokole, a nie jest w nim określone w jaki 

sposób protokoły mają zostać zatwierdzone i przyjęte. Można by przyjąć, że jeżeli w terminie 

określonym w Statucie Gminy Kożuchów § 32. 2. stwierdzającym, że Radni mogą zgłaszać poprawki 

i uzupełnienia do protokołu w formie pisemnej, które dołączane są do protokołu, jednak nie później niż 

na następnej sesji, nie zostaną zgłoszone żadne poprawki i uzupełnienia do protokołu jest on wówczas 

uznawany za przyjęty.  

Naszym zdaniem informacja przekazana przez przewodniczącego RM o fakcie braku zgłoszeń 

poprawek i uzupełnień do protokołu w trakcie sesji w punkcie obrad dot. przyjęcia protokołu z sesji 

wyczerpywałaby co do istoty treść zapisu zawartego w § 24.1. w porządku obrad każdej sesji 

zwyczajnej przewiduje się między innymi: 4) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Posiedzenie jest rejestrowane i pracownik przeprowadzający transkrypcję jest odpowiedzialny 

za zgodność protokołu z rzeczywistością. Dopiero wprowadzenie zmian do protokołu powinno być 

zatwierdzone przez radę gminy w formie głosowania. Dlatego też głosowanie nie powinno mieć miejsca, 

jeśli nikt nie zgłosił poprawek i uzupełnień do protokołu, a on sam jest sygnowany przez wskazane na 

wstępie osoby.  

 Przyjęcie takiego rozwiązania jednakże związane byłoby z konieczną analizą zapisu Statutu 

Gminy Kożuchów, odnośnie dalszego procedowania w przypadku zgłoszenia uwag i uzupełnień do 

protokołu. Należałoby wprowadzić bardziej szczegółowe uregulowania odnoszące się do sposobu 

zatwierdzania ewentualnych sprostowań i korekt protokołów. Rozwiązaniem tego problemu powinna być 

zmiana statutu na taki, który przewiduje formę przyjęcia tych zmian np. decyzją przewodniczącego rady 

gminy i możliwość odwołania się od tej decyzji lub co bardziej racjonalne zatwierdzanie przez radę 

gminy w formie głosowania. 

 

Proponowane zmiany: 

 

§ 32 Statutu Gminy Kożuchów 

1. Protokół z sesji wykłada się do publicznego wglądu w biurze Rady, najpóźniej po 14 dniach od 
zakończenia sesji i zamieszcza w Biuletynie Informacji Publicznej.  

 
(jest czas na spokojne zapoznanie się z protokołem, wyznaczony jest sztywny termin 
sporządzenia protokołu. Zdarzało się, że był nieraz gotowy na dzień przed sesją) 
 

2. Radni mogą zgłaszać do Przewodniczącego Rady poprawki i uzupełnienia do protokołu w formie 
pisemnej nie później niż 3 dni przed Sesją, na której następuje przyjęcie protokołu. Rada Gminy w 
drodze głosowania przyjmuje bądź odrzuca poprawki do protokołu z sesji. 
 

(uwagi zgłaszane na 3 dni przed sesją dają możliwość ich analizy, obecny zapis w Statucie, że 
uzupełnienia do protokołu w formie pisemnej dołączane są do protokołu, jednak nie później niż 
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na następnej sesji nie dają takiej możliwości. W zasadzie wszystkie uwagi, również potencjalnie 
bezzasadne powinny być automatycznie dołączone do protokołu) 

 
3. W przypadku braku wniesienia poprawek i uzupełnień do protokołu uważa się go za przyjęty, o czym 
Przewodniczący Rady informuje radnych na najbliższej sesji z zastrzeżeniem ust 2. 
 

(sprawa oczywista) 
 
4. Protokoły numeruje się cyframi rzymskimi odpowiadającymi numerowi danej sesji w danej kadencji i 
oznaczeniem roku kalendarzowego. 

 

Jest obecnie 

 

§ 32. Statutu Gminy Kożuchów 

1. Protokół wykłada się do wglądu w urzędzie oraz na każdej następnej sesji i zamieszcza w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

 

2. Radni mogą zgłaszać poprawki i uzupełnienia do protokołu w formie pisemnej, które dołączane są do 

protokołu, jednak nie później niż na następnej sesji. 

 

3. Protokoły numeruje się cyframi rzymskimi odpowiadającymi numerowi danej sesji w danej kadencji 

i oznaczeniem roku kalendarzowego. 

 

W związku z powyższym, jeżeli nasza argumentacja postawionej tezy co do braku konieczności 

przyjmowania protokołu z obrad Rady Miejskiej w Kożuchowie w formie głosowania jest prawidłowa, 

wnioskujemy o przygotowanie projektu uchwały wprowadzającej stosowne zmiany w Statucie Gminy 

Kożuchów z uwzględnieniem proponowanego przez nas brzmienia § 32 Statutu. 

 

Interpelacja nr 3. W 2019r. podczas posiedzenia Kapituły Nagrody Gminy Kożuchów, powołanej 

Uchwałą nr VI/54/19 Rady Miejskiej w Kożuchowie z dnia 31 stycznia 2019r. w składzie: 

1. Drzewiecki Ireneusz; 
2. Kardynał Henryk; 
3. Nowocień Andrzej; 
4. Szukiełowicz Zdzisław; 
5. Żak Ryszard, 
po zaopiniowaniu złożonych wówczas wniosków i przyznaniu stypendiów za osiągnięcia w dziedzinie 
sportu stwierdziłem, że zapisy zawarte w § 4 Uchwały nr LXVI/415/10 Rady Miasta Kożuchów z dnia 
29 października 2010r. w sprawie określenia regulaminu przyznawania stypendiów za osiągnięcia 
w dziedzinie sportu nie spełniają oczekiwań, co do konkretnych kryteriów/warunków jakie należy 
spełnić, aby otrzymać w/w stypendium. Pogląd ten został zaakceptowany również przez pozostałe 
osoby uczestniczące wówczas w posiedzeniu Kapituły. Moim zdaniem przyznanie/wyróżnienie 
stypendium przez Kapitułę Nagrody Gminy Kożuchów powinno coś oznaczać, mieć faktyczny wymiar 
wyróżnienia, a nie tylko jak jest w zasadzie na chwilę obecną podziałem zaplanowanych środków 
w budżecie pomiędzy osoby, które złożyły wnioski. Obowiązujący m. in. obecnie zapis 
„uczestniczył w zawodach międzynarodowych” nie powinien stanowić kryterium, ponieważ każde 
zawody można „zrobić” międzynarodowe. Stwierdziłem wówczas, że przygotuję propozycję zmian do 
stosownej uchwały. Koncepcję tych zmian konsultowałem z przedstawicielami „wiodących” dyscyplin 
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sportowych z terenu naszej Gminy. W listopadzie 2019r. projekt przedstawiłem Kierownik Wydziału 
Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Aleksandrze Stanisławskiej z prośbą o zajęcie się tym zagadnieniem. 
Z rozmów wynikało, że sprawie zostanie „nadany bieg”, dlatego też nie korzystałem z uprawnień 
nadanych mi w § 33 ust 2. Statutu Gminy Kożuchów. Niestety projekt uchwały nie został przygotowany. 
Termin złożenia wniosków o stypendia sportowe upłynął w dniu 28.02.2020r., na chwilę obecną prace 
Kapituły Nagrody Gminy Kożuchów nadal będą się opierać na dużej uznaniowości, a przyznane 
stypendia nie będą miały właściwego wymiaru Nagrody Gminy Kożuchów. 
Dlatego też ponownie proponuję zmiany – do przedyskutowania 
§ 4  
1 Stypendium może otrzymać mieszkaniec Gminy Kożuchów w wieku do 25 roku życia, jeżeli uzyskał 
wysokie wyniki w sporcie i spełnił jeden z poniższych warunków:  
1. Ilekroć w niniejszym regulaminie jest mowa o zawodniku – należy rozumieć przez to osobę fizyczną 
uprawiającą określoną dyscyplinę sportu. 
2. Wysokim wyniku sportowym – należy rozumieć w szczególności: 

a) Posiadanie aktualnej/ uzyskanie przez zawodnika co najmniej II klasy/kategorii mistrzowskiej na 

zawodach objętych kalendarzem sportowym właściwego związku sportowego, klasy tanecznej 

B w tańcu towarzyskim (zakładając, że jest to odpowiednik II klasy sportowej) 

 

( - a może od klasy III/ klasy c w przypadku tańca  

lub od klasy I/ klasy A w przypadku tańca  

lub klasy międzynarodowej/ klasy S w przypadku tańca?),  

 

wyjaśnienie: tytuły nadawane w szachach mają swoje odpowiedniki w klasach sportowych, 

podobnie jest w sportach walki 

 

Zakładając/ biorąc pod uwagę klasy III, II,I M,MM. W szachach odpowiednie tytuły odpowiadają 

poszczególnym klasom sportowym 

 

b) Osiągnięcie w danej dyscyplinie sportu mistrzostwa lub wicemistrzostwa województwa, 

c) Uzyskanie w Mistrzostwach Polski w kategoriach seniorów i młodzieżowców miejsc od 1 do 8 w 

sportach indywidualnych lub od 1 do 6 w sportach/konkurencjach zespołowych, 

d) Uzyskanie w Mistrzostwach Polski Juniorów, Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży, 

Mistrzostwach Polski Młodzików miejsc od 1 do 6 w sportach/konkurencjach indywidualnych lub 

od 1 do 4 w sportach/konkurencjach zespołowych, 

e) zakwalifikowanie się do udziału w Mistrzostwach Świata, Europy lub Igrzyskach Olimpijskich, 

f) Powołanie do kadry Polski w różnych kategoriach wiekowych, 

g) Udział w: 

- igrzyskach olimpijskich, 

- udział w mistrzostwach Świata, 

- udział w zawodach Pucharu Świata, 

- udział w Uniwersjadzie, 

- udział w mistrzostwach Europy, 

- udział w Pucharze Kontynentalnym, 

- Gran Prix Polski 

h) Udział w rozgrywkach zespołów sportowych na poziomie co najmniej III ligi  ogólnokrajowej (II 

ligi  ogólnokrajowej.) 
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Moim zdaniem wprowadzenie do uchwały zapisów dot. klas sportowych jest dobrym rozwiązaniem, 
ponieważ klasy sportowe ze względu na zastosowanie we wszystkich dyscyplinach sportu stanowią 
w miarę obiektywne kryterium, umożliwiające porównywanie osiągnięć sportowych w danej dyscyplinie 
z osiągnięciami w innych dyscyplinach sportu. 
Włączenie tańca towarzyskiego do tej uchwały, a wyłączenie z uchwały nr LXVI/417/10 z dnia 

29.10.2010r. w sprawie stypendiów dla osób zajmujących się twórczością artystyczną 

i upowszechnianiem kultury, według mnie ma uzasadnienie, ponieważ turnieje tańca towarzyskiego 

opierają się w głównej mierze o rywalizację stricte sportową.  

W związku z tym proszę o przygotowanie propozycji zmian do uchwały nr LXVI/415/10 Rady 
Miasta Kożuchów z dnia 29 października 2010 r., które mogłyby być poddane dyskusji podczas 
najbliższego posiedzenia Kapituły Nagrody Gminy Kożuchów rozpatrującego wnioski o stypendia za 
osiągnięcia w dziedzinie sportu, a które zostały złożone do 28.02.2020r.  

 
Interpelacja nr 4. Nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (u.c.p.g.) z lipca 

2019 r. (t.j. Dz.U. poz. 2010 ze zm.) wprowadza także obowiązkowe zwolnienia z części opłaty 

śmieciowej dla tych mieszkańców zabudowy jednorodzinnej, którzy kompostują bioodpady (art. 6k ust. 

4a). Zwolnienie powinno być "proporcjonalne do zmniejszenia kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z gospodarstw domowych". Zwolnienie musi jednak najpierw wprowadzić gmina i to od 

niej zależy, ile wyniesie obniżka stawki. Gminy mogą także określić wymagania dotyczące 

kompostowania w regulaminie utrzymania porządku i czystości i zwolnić właścicieli kompostowników z 

posiadania brązowego pojemnika. W związku z tym proszę o odpowiedź, w jaki sposób i w jakiej 

wysokości będą naliczane w/w zwolnienia, kiedy przewidywana jest zmiana Uchwały nr XXXI/273/16 

Rady Miejskiej w Kożuchowie z dnia 30 sierpnia 2016r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kożuchów? 

 

Jelinek Marcin – radny Rady Miejskiej 

Cyt.: 

Interpelacja nr 5. Czy w związku z sytuacją wywołaną koronawirusem gmina Kożuchów zamierza 
dodatkowo wesprzeć osoby prowadzące dzielność gospodarczą na jej terenie? Osobiście mam na myśli 
np. obniżenie podatków od nieruchomości dla prowadzenia działalności gospodarczej do końca br. 
Wpływy z ww. podatku w budżecie gminy nie stanowią bardzo znaczącej pozycji wpływów własnych, a 
mogły by pomóc małym przedsiębiorstwom w prowadzonej, a właściwie całkowicie wstrzymanej 
działalności. Aktualna stawka od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz 
od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 22,50 zł 
od 1 m². 
  
Interpelacja nr 6. Ewentualnie, czy gmina zamierza zmniejszyć opłatę targową na miejskim 
targowisku? 
  
Interpelacja nr 7. Czy gmina Kożuchów zamierza wesprzeć planowany remont zabytkowego pw. św. 
Wawrzyńca w Studzieńcu, na który to remont proboszcz otrzymał dotację z Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego, jednak brakuje środków na całość planowanych prac remontowych. 
  
Interpelacja nr 8. Czy jako samorząd gminny nie powinniśmy w tym okresie wesprzeć Szpitala 
w Nowej Soli poprzez dotację na zakup środków ochronnych dla pracowników, uważam że powinniśmy 
wykazać solidarność jako samorząd i przekazać środki finansowe lub ewentualnie jako gmina je zakupić 
i przekazać taka pomoc materialną. 
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Interpelacja nr 9. Czy gmina Kożuchów ma wydzielone miejsca dla osób, które muszą odbyć 
obowiązkową 14-dniową kwarantannę, np. dla osób powracających z zagranicy do kraju? Jeżeli tak, to 
ile jest to miejsc i gdzie się znajdują? 
 

Perdian Halina – radna Rady Miejskiej 

Cyt.: 

Interpelacja nr 10. Proszę o założenie lampy oświetleniowej na ul. Górskiej przy działce nr 67 i 68. 

Wniosek wpłynął do Urzędu Miejskiego w Kożuchowie 18 lat temu i do dnia dzisiejszego nie został 

załatwiony. Mieszkańcy czekają na zamontowanie lamy. Do interpelacji załączam wniosek 

mieszkańców z podpisami. 

 

 

 

 

  Przewodniczący Rady Miejskiej 

           Ireneusz Drzewiecki 


